
 
Voorzitter, 
 
Allereerst namens de CDA fractie dank aan de organisatie voor een overzichtelijke, goed 
opbouwende en duidelijke nota kaderstelling.  
 
Voorzitter, Helaas hebben we anno 2023 nog steeds te maken met grote maatschappelijke 
ontwikkelingen. De oorlog in Oekraïne, de klap van COVID-19, inflatie en de uitwerking van het 
regeerakkoord zijn ontwikkelingen die ons allen op allerlei manieren raken. Hiernaast heerst een 
politieke onrust welke zich door laat polderen in ons land. De gevolgen van onder andere deze 
ontwikkelingen zijn groot. Ook voor de samenleving van Borne, Hertme en Zenderen.  
 
Het CDA Borne hecht er waarde aan dat onze samenleving weet waar zij aan toe is en dat wij vanuit 
de politiek duidelijkheid geven, dit geeft ook vertrouwen. Van onderop bouwen aan een sterke 
samenleving met de “minder ik, meer wij” gedachte. Borne heeft dit al ter harte genomen met als 
overkoepelend doel: “Borne volgt een beleidslijn op de manier zoals die o.a. door de Bornse 
bevolking in ‘Borne 2030’ is aangegeven”. Voorzitter, dit is wat het CDA betreft de basis voor de 
toekomst met als uitgangspunt het welzijn van de inwoners en bedrijven in Borne. 
 
Voorzitter, dan nu over de kaderstellende nota. Onze tussenstap op weg naar de begroting. 
Vanavond zetten we de piketpaaltjes voor de begroting op strategisch niveau. 
We zijn er ons bewust van dat we een pas op de plaats moeten maken en prioriteiten moeten 
stellen. Hierbij houden we rekening met niet alleen de financiële middelen, maar ook de capaciteit.  
Ik ga graag verder in op de punten die voor het CDA belangrijk zijn: 
 
Onze toekomstige generaties 
Wij vinden het van groot belang dat onze toekomst mee kan praten over de besluiten die wij nu 
maken. Om deze reden heeft de fractie van het CDA de afgelopen 2 jaren een motie ingediend voor 
het instellen van een kinderburgemeester en een jongerenraad. Helaas hebben wij nog steeds geen 
uitwerking gezien en pas onlangs vernomen dat we hierover als raad in gesprek gaan in september. 
Inmiddels staan de data gepland. Voorzitter, om deze reden zullen wij niet opnieuw een motie 
indienen, maar we willen de portefeuille met klem verzoeken om het uitgewerkte voorstel voor 
zowel de kinderburgermeester als de jongerenraad ook in september aan ons voor te leggen. 
 
Hiernaast voorzitter, hebben wij begrepen dat het opstellen van het speelbeleid door 
personeelsgebrek vertraagd is en in 2024 gereed is voor besluitvorming. Onze fractie is zoekende 
waar de speelmogelijkheden liggen, hoe deze eruit zouden moeten zien en hoe de gemeente de 
plekken kan versterken? 
Wanneer in 2024 mogen wij de uitwerking verwachten?  
 
De krappe arbeidsmarkt 
Niet met een uitzondering horen wij dat de uitwerking langer duurt of een project niet kan starten. 
Reden: onvoldoende personeel. Dit lijkt een steeds groter probleem te worden binnen onze 
gemeente waardoor ambities op het spel komen te staan. 



Wij willen u specifiek verzoeken op korte termijn niet alleen de eerste stappen te zetten richting een 
strategisch wervings-communicatiebeleid maar in te zetten op een aansprekend HR-
communicatiebeleid. De samenwerking hierin met de regio Twente vinden wij goed en belangrijk, 
maar we zijn ook van mening dat er lokaal ook een flinke stap te maken valt. Wanneer u extra 
middelen nodig hebt om te komen tot een nóg meer uitgewerkt HR-communicatiebeleid, dan 
verwachten wij van u te horen. 
 
Mobiliteit en infrastructuur 
Allereerst de herinrichting Prins Bernardlaan.  
De riolering is in dusdanige staat en verval dat het acuut vernieuwd en vervangen moet worden. 
Hiernaast hebben we met elkaar de ambitie de verkeersveiligheid en leefbaarheid te vergroten. De 
ambitie is er de snelheid terug te brengen van 50 naar 30 km/uur. Er is een rijkssubsidie beschikbaar 
én de noodzaak is er dat er op korte termijn gewerkt moet worden op de Prins Bernardlaan. Wij zien 
niet in waarom we dan nu de weg eruit moeten halen voor het riool, het oude wegdek er weer in en 
over een paar jaar het oude wegdek er weer uit en een nieuw wegdek erin. Klinkt niet logisch en 
belast onze inwoner over een tijd opnieuw met werkzaamheden. Wij zien het nut om direct de 
aanpak door te zetten en zullen vanavond dan ook het amendement van GB’90 ondersteunen.  

Voorzitter, dan de upgrade Weerselosestraat en Stroom Eschlaan naar duurzame 30 km straat met 
als doel de verkeersveiligheid te verbeteren en de verwachting dat doorgaand verkeer alternatieve 
routes gaat kiezen. Het CDA ziet de absolute noodzaak van aanpassing van beide wegen op de 
Stroom Esch. Al jarenlang zijn hier gesprekken over gaande met ook de wijkvereniging. Wij begrijpen 
dat ‘pas op de plaats’ tot nieuwe investeringen in de infrastructuur maar willen u met klem 
verzoeken deze upgrade van wegen te prioriteren in het op te stellen uitvoeringsplan na vaststelling 
mobiliteitsvisie. 

Vrijetijd 
Borne is een fantastische gemeente om te wonen, verblijven en recreëren. De afgelopen jaren is al 
flink ingezet op de vrijetijdseconomie door de visie op te stellen samen met een uitvoeringsagenda. 
De vrijetijdseconomie moet bijdragen aan het aantrekken van meer bezoekers, de onderscheidende 
kracht van Borne versterken, het leveren van een bijdrage aan de saamhorigheid, vitaliteit en 
gezelligheid in Borne én het behouden en herbestemmen van de unieke monumenten en erfgoeden 
die Borne te bieden heeft. Het CDA is van mening dat er flink ingezet mag worden op de 
vrijetijdseconomie.  
 
Hiernaast willen wij specifiek aandacht vragen voor evenementen zoals Borne op z’n Best, de 
Melbuulndagen, Koningsdag, de Sinterklaasintocht, Kerstmis in Oud Borne, het paasvuur etc.  
Inmiddels allemaal tradities binnen onze gemeenschap. Tradities moeten we koesteren voorzitter. 
Hierom vragen wij u om op korte termijn te onderzoeken wat er nodig is om het bestaansrecht van 
deze Bornse tradities te behouden als het gaat om de subsidies waarbij de hoofdvraag is of deze 
subsidies nog toereikend zijn. 
 
Sport 
De afgelopen maanden hebben we al flink vaak mogen spreken over sport. Sport is gezond, 
verbindend,  kan leuk zijn en heeft een sociaal element. Hier horen goede, geschikte en duurzame 
sportlocaties bij. Als we het hebben over Sporthal de Wensinkhof dan weten we dat een deel van de 
installaties technisch en financieel afgeschreven zijn en dat er is gekeken of het gebouw verder 
energieneutraal en aardgasvrij gemaakt kan worden. Voorzitter, dit gemeentelijk vastgoed draagt bij 
aan onze voorbeeldfunctie. Hiernaast hebben we een subsidie beschikbaar wanneer de 



werkzaamheden binnen 2 jaar naar verstrekken zijn uitgevoerd. Waarom wachten tot de subsidie is 
vervallen voorzitter? Wat het CDA betreft starten we met de werkzaamheden, waardoor we geen 
subsidie verliezen, onze burger naar haar voorbeeldfunctie kijken kan maar bovenal kan sporten in 
een duurzame en prettige sportomgeving. 
 
 

Dan tot slot voorzitter, willen wij u meegeven niet blind te staren op de periode tot en met 2025.  
In navolging op een stuk vanuit BMC – de heer Erwin Ormel – geven wij u de volgende 3 punten 
graag mee: 
1. Maak reeële inschattingen voor kostenstijging en inflatie; 
2. Geeft actief invulling aan samenwerkingsarrangementen op regionaal niveau; 
3. Geef prioriteit aan uitvoeringskracht en kwaliteit van de organisatie. 
 
 
Tot zover in eerste termijn. 

 

 


